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 ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

Poř. číslo zápisu:  17 

Datum zasedání:  27. 3. 2019 

Přítomni:  Bauerová, Bernatík, Braciníková, Buryová, Franěk, Chmielová, 

Majerová, Pražák, Šimáková, Turečková, Verner  

Omluveni:  -- 

Hosté:   Kazíková, Stavárek, Šromková, Tvrdoň  

 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF za rok 2018 

3. Žádost o akreditaci studijního programu Veřejná ekonomika a správa v 

bakalářském stupni studia, v prezenční a kombinované formě    

4. Žádost o akreditaci studijního programu Veřejná ekonomika a správa 

v navazujícím magisterském stupni studia, v prezenční a kombinované formě    

5. Návrh složení Vědecké rady SU OPF 

6. Volba předsedy AS SU OPF  

7. Různé 

 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod místopředsedkyně senátu přivítala přítomné senátory i hosty a rovněž přivítala mezi 

členy senátu nově zvolenou členku dr. Turečkovou. Dále vyjmenovala jednotlivé body 

programu a konstatovala, že Akademický senát je usnášeníschopný. Přítomní členové senátu 

s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen. 

 

Hlasování   

Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

       

2. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF za rok 2018 

 

Výroční zprávu o hospodaření SU OPF za rok 2018 představil děkan fakulty, který informoval, 

že dokument byl zpracován tak jako minulý rok.  

 

Následně místopředsedkyně senátu poděkovala za představení dokumentu a vyzvala Komisi 

pro hospodářské záležitosti (KHZ) k vyjádření k Výroční zprávě o hospodaření SU OPF za rok 
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2018. Předseda komise Ing. Verner dodal, že dokument si komise prostudovala a připravila 

k němu pár otázek. Z toho důvodu byla na zasedání AS SU OPF přizvána Ing. Kazíková, aby 

tyto dotazy zodpověděla.  

 

Ing. Kazíková reagovala na dotazy a zodpověděla.  

 

Děkan souhlasil s navrženými změnami. Místopředsedkyně senátu poděkovala hospodářské 

komisi a bylo přistoupeno k hlasování o navržených změnách ve Výroční zprávě o hospodaření 

SU OPF za rok 2018. 

 

Hlasování   

Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Vzhledem ke schválení navržených změn bylo přistoupeno k hlasování o Výroční zprávě o 

hospodaření SU OPF za rok 2018 ve znění navržených úprav. 

 

Hlasování   

Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Výroční zprávu o hospodaření SU OPF za rok 2018 ve znění navržených úprav. 

 

3. Žádost o akreditaci studijního programu Veřejná ekonomika a správa v bakalářském 

stupni studia, v prezenční a kombinované formě    

4. Žádost o akreditaci studijního programu Veřejná ekonomika a správa v bakalářském 

stupni studia, v prezenční a kombinované formě    

 

Místopředsedkyně připomněla senátorům, že předkládané akreditační materiály bere senát 

pouze na vědomí. Dokumenty představil prof. Stavárek, který uvedl, že je předkládán další 

z řady studijních programů, který bychom rádi odakreditovali a je pokračováním současného 

studijního programu VES. Intenzivně byly zahájeny přípravy. Studijní program Veřejná 

ekonomika a správa, Management v sociálních službách a Marketing bychom rádi na Národní 

akreditační úřad odeslali najednou. Spolu s akademickým studijním programem Bankovnictví, 

mají tyto 2 programy stejný studijní základ především v 1. ročníku. Přípravu materiálu má na 

starosti garant studijního programu, kterému děkan předal slovo.  

 

Doc. Tvrdoň uvedl, že je to program, který patří mezi tradiční a je zájem, aby pokračoval.  

Předkládá se kompletní žádost vyplněná ve všech částech, která se v zásadě už měnit nebude, 

a to jak v prezenční, tak i kombinované formě. V předloženém dokumentu jsou jen drobné 

změny, které vyplývají ze současné legislativy. Nový studijní program kopíruje strukturu 

předchozího studijního programu a navazuje na něj. Následně vyzval přítomné senátory 

k dotazům.  

 

Nikdo z přítomných senátorů nevznesl dotaz, proto Ing. Chmielová poděkovala za představení 

dokumentu a vyzvala k hlasování o usnesení, že senát bere dané dokumenty na vědomí. 
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Hlasování o žádosti o akreditaci studijního programu Veřejná ekonomika a správa v 

bakalářském stupni studia, v prezenční a kombinované formě: 

 

Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí Akreditační materiály studijního programu Veřejná ekonomika a správa v 

bakalářském stupni studia, v prezenční a kombinované formě bez připomínek.   

 

Hlasování o žádosti o akreditaci studijního programu Veřejná ekonomika a správa 

v navazujícím magisterském stupni studia, v prezenční a kombinované formě: 

 

Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí Akreditační materiály studijního programu Veřejná ekonomika a správa 

v navazujícím magisterském stupni studia, v prezenční a kombinované formě bez připomínek.   

 

 

5. Návrh složení Vědecké rady SU OPF 

Místopředsedkyně AS SU OPF předala slovo děkanovi fakulty. Prof. Stavárek přítomné 

seznámil s návrhem jednotlivých členů Vědecké rady SU OPF a shrnul nejdůležitější body. 

Oproti minulé vědecké radě se snížil počet členů na 27 a je zachován lichý počet. V minulé 

Vědecké radě bylo 29 členů, po úmrtí prof. Skokana 28 členů. Klíčovým parametrem při 

rozhodování bylo to, jak daní členové pracovali a účastnili se zasedání vědeckých rad a 

zohlednili se i nově akreditované studijní programy. Je zachován i aspekt zástupců z praxe, 

protože názory odborníků z praxe jsou velmi podnětné. Všichni navržení kandidáti zaslali své 

životopisy, kde lze o nich nalézt podrobnější informace.  

 

Doc. Tvrdoň poznamenal, že poměr interních a externích členů vědecké rady, tak jak ukládá 

zákon, je splněn nad rámec, kdy je 13 interních a 14 externích členů. 

 

Dr. Turečková vznesla dotaz, proč nebyl se žádostí o členství ve Vědecké radě osloven prof. 

Varadzin jako profesor ekonomie. 

Prof. Stavárek odpověděl, že důvod je ten, že již tři členové vědecké rady jsou docenti – 

ekonomové, toto zastoupení, vzhledem k zaměření fakulty je dostatečné. Prof. Varadzin byl 

využit jako člen Vědecké rady Slezské univerzity.  

 

Místopředsedkyně senátu připomněla, že dle Jednacího řádu AS SU OPF je v případě návrhu 

člena vědecké rady volba tajná a z toho důvodu je třeba zvolit volební komisi. Následně 

požádala přítomné senátory o návrh členů volební komise.  
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Byli navrženi:  Ing. Tomáš Verner (navrhuje Ing. Chmielová) 

 Ing. Jana Šimáková, Ph.D. (navrhuje Ing. Verner) 
 Ing. Radka Bauerová (navrhuje dr. Šimáková) 

 

Všichni navržení kandidáti s návrhem vyslovili souhlas. Poté místopředsedkyně AS SU OPF 

vyzvala přítomné k hlasování o členech volební komise. 

 

Hlasování o členech volební komise:  

Ing. Tomáš Verner Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 1 

Ing. Jana Šimáková, Ph.D. Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Ing. Radka Bauerová Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje volební komisi pro hlasování o členech Vědecké rady SU OPF ve složení: Ing. Tomáš 

Verner, Ing. Jana Šimáková, Ph.D. a Ing. Radka Bauerová. 

 

Následně vyhlásila místopředsedkyně senátu 2 min. přestávku, během níž se volební komise 

odebrala k jednání, zvolila si svého předsedu, kterým se stal Ing. Verner, a připravila potřebné 

náležitosti.  

 

Po přestávce předseda volební komise informoval senátory o postupu hlasování a vyzval 

jednotlivé členy k jeho provedení. 

 

Po provedené volbě se následně volební komise odebrala ke zpracování výsledků voleb a poté 

informovala přítomné o výsledku volby. 

 

Výsledky hlasování o členech Vědecké rady SU OPF: 

 

č. Jméno a příjmení Souhlasím Nesouhlasím 

Zdržuji 

se 

hlasování 

1. doc. Mgr. Ing. Michal Tvrdoň, Ph.D. 10   

2. doc. Mgr. Tomáš Gongol, Ph.D. 8 1 1 

3. doc. Ing. Jana Janoušková, Ph.D. 8  2 

4. doc. Ing. Pavla Klepková Vodová, Ph.D. 9  1 

5. doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D. 10   

6. doc. Ing. Pavlína Pellešová, Ph.D.  7 2 1 

7. prof. RNDr. Jaroslav Ramík, CSc. 10   

8. doc. Ing. Petra Růčková, Ph.D. 9  1 

9. doc. Ing. Halina Starzyczná, Ph.D. 10   

10. doc. Mgr. Petr Suchánek, Ph.D. 10   

11. doc. Ing. Jarmila Šebestová, Ph.D.  10   

12. doc. RNDr. Ing. Roman Šperka, Ph.D. 9 1  

13. Ing. René Fabik, Ph.D. 9 1  
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14. prof. PhDr. Kamil Fuchs, CSc. 10   

15. doc. Ing. Aleksandr Ključnikov, Ph.D.  10   

16. doc. Ing. et Ing. Renáta Myšková, Ph.D. 10   

17. doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný 9  1 

18. prof. RNDr. PhDr. Stanislav Polouček, CSc. 10   

19. doc. Ing. Boris Popesko, Ph.D. 10   

20. Ing. Lukáš Raszyk 8 1 1 

21. Ing. Barbara Řimánková 9  1 

22. Ing. Ilja Skaunic, Ph.D., MBA 10   

23. prof. Ing. Jiří Strouhal, Ph.D.  10   

24. JUDr. Petr Vaněk, Ph.D. 10   

25. prof. Ing. Josef Vodák, Ph.D.  9 1  

26. prof. Ing. Miroslav Žižka, Ph.D. 10   

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schválil navrhované složení Vědecké rady SU OPF pro funkční období 2019-2023. 

 

6. Volba předsedy AS SU OPF 

Místopředsedkyně senátu vyzvala přítomné k podání návrhů kandidátů na post předsedy AS 

SU OPF.  

 

Byli navrženi: dr. Ing. Ingrid Majerová (navrhla dr. Turečková) 
 RNDr. Zdeněk Franěk, Ph.D.  (navrhla dr. Šimáková) 
 Ing. Jana Šimáková, Ph.D. (navrhl dr. Bernatík) 
 Ing. Petra Chmielová (navrhl Ing. Pražák) 
 Ing. Werner Bernatík, Ph.D. (navrhla dr. Majerová) 

 

Dr. Bernatík, dr. Franěk a dr. Majerová s návrhem vyslovili souhlas, Ing. Šimáková a Ing. 

Chmielová nesouhlasily. Poté dala Ing. Chmielová prostor navrženým kandidátům pro případné 

představení a možnost senátorům klást dotazy.  

 

Ing. Pražák se zeptal, jaká je motivace jednotlivých kandidátů.  

- Dr. Bernatík odvětil, že reagoval na návrh. Tuto činnost už vykonával a ví, co obnáší. 

V senátu je delší dobu, snaží se pracovat pro fakultu i univerzitu nad své vlastní osobní 

priority.  

- Dr. Franěk představil krátkou prezentaci a uvedl, že motivací je to, aby se fakulta dále 

rozvíjela, a existuje celá řada věcí, které by se mohly posunout dál a řešit. V roce 2006-

2008 byl předsedou AS SU OPF a opět nabízí svoje síly a zkušenosti senátu.   

- Dr. Majerová řekla, že její motivací je to, že ačkoliv tuto funkci ještě nevykonávala, 

ráda by to změnila, dále by chtěla být u zdroje informací a zlepšit komunikaci mezi 

vedením a zaměstnanci, která z jejího pohledu vykazuje určité nedostatky.  

 

Dr. Šimáková vznesla dotaz na dr. Majerovou, zda kandidát, kterého navrhla je dle jejího názoru 

lepším kandidátem než ona, když přitom sama kandiduje.  Dr. Majerová odvětila, že nelze 
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hodnotit, zdali lepší, protože každý může přinést senátu něco jiného, každý má jiné kvality a 

každý z kandidátů má senátu co nabídnout. Dr. Bernatík vyjádřil souhlas s dr. Majerovou.  

 

Ing. Bauerová se dotázala, zda existuje něco, co by jednotliví kandidáti chtěli na fungování 

senátu změnit. 

- Dr. Majerová uvedla, že bude potřeba změnit legislativní procesy i vzhledem k GDPR 

a cítí rezervy ve výše uvedené komunikaci.   

- Dr. Franěk si myslí, že organizace a projednávání materiálů na senátu i v komisích je 

velmi kvalitní, proto by v této věci nic neměnil. Častěji by jednal neformálně a 

projednával poznámky pod čarou. 

- Dr. Bernatík řekl, že došlo k hodně změnám a na fungování by nic neměnil, i když je 

stále co zlepšovat.  

 

Dr. Šimáková se zeptala dr. Bernatíka, zda by mohl uvést výhody a nevýhody jeho možného 

předsednictví v AS SU OPF a jeho současného předsednictví v AS SU. Dr. Bernatík uvedl, že 

se snaží, aby informace vedly dále a došlo k jejich větší průtočnosti a transparentnosti. 

 

Ing. Verner se dotázal, zdali nově zvolený předseda senátu bude ochotný zase se zúčastňovat 

porad vedení a zdali bude na tyto porady zván. Prof. Stavárek na to reagoaval, že sice předseda 

AS není součástí vedení fakulty, ale že je zde jistá tradice, kdy předseda senátu je na těchto 

přítomen s poradním hlasem a tedy nevidí důvod, proč by to nemělo pokračovat dál. Všichni 

tři kandidáti uvedli, že by se porad samozřejmě zúčastňovali.  

Dr. Bernatík to považuje za povinnost.  

 

Vzhledem k již jednou sestavené volební komisi Ing. Chmielová navrhla senátorům zachování 

členů předchozí volební komise i pro volbu předsedy AS SU OPF a vyzvala k hlasování o 

vyslovení souhlasu o členech volební komise pro volbu předsedy AS SU OPF.  

 

Hlasování o vyslovení souhlasu o členech volební komise ve složení:  

Ing. Tomáš Verner Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 1 

Ing. Jana Šimáková, Ph.D. Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Ing. Radka Bauerová Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje volební komisi pro volbu předsedy AS SU OPF ve složení: Ing. Verner, 

Ing. Šimáková, Ph.D. a Ing. Bauerová. 

 

Místopředsedkyně senátu vyhlásila přestávku dle potřeby volební komise, během níž volební 

komise připravila potřebné náležitosti.  

 

Předseda volební komise informoval senátory o postupu hlasování a vyzval jednotlivé členy 

k tajnému hlasování. Po provedené volbě se následně volební komise odebrala ke zpracování 

výsledků voleb a informovala přítomné o výsledku provedené volby. 

 

V prvním kole voleb předsedy AS SU OPF bylo odevzdáno celkem 11 platných hlasovacích 
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lístků, z toho se 4 senátoři zdrželi.  

 

Hlasování o předsedovi AS SU OPF - 1. kolo volby: 

Ing. Werner Bernatík, Ph.D.  Pro: 0   

RNDr. Zdeněk Franěk, Ph.D. Pro: 3   

Dr. Ing. Ingrid Majerová Pro: 4   

 

Do druhého kola tak postoupili dva kandidáti – RNDr. Zdeněk Franěk, Ph.D. a Dr. Ing. Ingrid 

Majerová. 

 

Ve druhém kole voleb předsedy AS SU OPF bylo odevzdáno celkem 11 platných hlasovacích 

lístků, z toho se 2 senátoři zdrželi.  

 

Hlasování o předsedovi AS SU OPF - 2. kolo volby: 

RNDr. Zdeněk Franěk, Ph.D.  Pro: 3   

Dr. Ing. Ingrid Majerová Pro: 6    

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné zvolil 

za předsedkyni AS SU OPF na funkční období senátu v současném složení Dr. Ing. Ingrid 

Majerovou.  

 

Dr. Majerová poděkovala všem za volbu.  

Následně Ing. Petra Chmielová pogratulovala dr. Majerové ke zvolení na post předsedkyně AS 

SU OPF a vyjádřila přání dobré spolupráce.  

 

7. Různé 

Vzhledem k dovolenému senátu o doktorku Turečkovou informovala místopředsedkyně senátu, 

že by nová senátorka měla působit v jedné z pracovních komisí AS SU OPF. Dr. Turečková 

vyjádřila přání být v Komisi pro studijní a sociální záležitosti. 

 

Ing. Pražák otevřel diskuzi nad zveřejňováním podkladových materiálů senátu akademické obci 

jako dotaz na legislativní komisi. Vznikl menší komunikační šum u materiálů pro projednání 

na současném senátu, které se mají zasílat. Postup není upraven v Jednacím řádu AS SU OPF, 

ale jen v zákoně o vysokých školách. Mělo by se však ujasnit, kdo bude materiály uveřejňovat 

a které by měly být uveřejňovány, a které ne (viz GDPR). Ing. Pražák požádal legislativní 

komisi, aby tuto problematiku projednala.  

 

Dr. Majerová si všimla, že v aktualitách na webových stránkách fakulty je uveřejněna anketa o 

nejoblíbenějšího pedagoga fakulty. Zjistila, že jen z Katedry ekonomie a veřejné správy chybí 

čtyři pedagogové a zeptala se, kdo tuto anketu tvořil. Prof. Stavárek odvětil, že tento dotaz je 

třeba směřovat na doc. Lebiedzika.  

 

Dr. Turečková se dotázala, kdo podává návrhy na členy Rady IGS za naši fakultu a podle jakého 

klíče jsou tito členové vybíráni. Prof. Stavárek odpověděl, že návrh kandidátů provádí vedení 

fakulty, předkladatelem je děkan. Dále uvedl, že výběr kandidátů do Rady IGS za naši fakultu 
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nepodléhá žádným odborným kritériím. Řeší se zejména, zda jsou tito lidé ochotni v Radě 

pracovat a účastnit se jednání. Návrh se předkládá Vědecké radě.  

 

 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 24. 4. 2019 v 13:00 hod v místnosti A308. 

 

 

Za správnost:  

Ing. Petra Chmielová 

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová 

Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 27. 3. 2019 

 

1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje Výroční zprávu o hospodaření SU OPF za rok 2018 ve znění 

navržených úprav. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí Akreditační materiály studijního programu Veřejná ekonomika 

a správa v bakalářském stupni studia, v prezenční a kombinované formě bez 

připomínek. 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí Akreditační materiály studijního programu Veřejná ekonomika 

a správa v navazujícím magisterském stupni studia, v prezenční a kombinované formě 

bez připomínek. 

4. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje volební komisi pro hlasování o členech Vědecké rady SU OPF ve 

složení: Ing. Tomáš Verner, Ing. Jana Šimáková, Ph.D. a Ing. Radka Bauerová. 

5. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schválil navrhované složení Vědecké rady SU OPF pro funkční období 2019-

2023. 

6. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje volební komisi pro volbu předsedy AS SU OPF ve složení: Ing. 

Verner, Ing. Šimáková, Ph.D. a Ing. Bauerová 

7. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné zvolil za předsedkyni AS SU OPF na funkční období senátu v současném 

složení Dr. Ing. Ingrid Majerovou. 

 

 

 

 

 

 

Ing. Petra Chmielová  

místopředsedkyně AS SU OPF 


